
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 17. november 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 309 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 309:  

”Hvad er forklaringen på, at Sundheds- og Ældreministeriet ikke har sat konkrete initi-

ativer i gang til støtte, vejledning og behandling af borgere der lider af pædofili - ud-

over en rapport fra Sundhedsstyrelsen - når der blev afsat 5 mio. til formålet på fi-

nansloven i 2018?” 

 

Svar: 

Der blev med Finansloven for 2018 afsat 2 mio. kr. i 2018 og 1 mio. kr. årligt i perio-

den 2019-2021 til at foretage en afdækning af behandlingstilbud til pædofile med 

henblik på at styrke indsatsen på området. 

 

På den baggrund har COWI på vegne af Sundhedsstyrelsen udarbejdet rapporten 

”UŶdersøgelse af ŵuligheder for at styrke iŶdsatseŶ til ŵeŶŶesker med pædofile tan-

ker.” RapporteŶ iŶdeholder bl.a. en kortlægning af de eksisterende behandlings- og 

rådgivningstilbud til personer med pædofile tanker og præsenterer desuden en 

række forslag til mulige indsatsområdet. Rapporten blev offentliggjort i foråret 2019. 

 

Sundheds- og Ældreministeriet er i dialog med relevante parter i relation til arbejdet 

med forslag til udmøntning af de resterende midler. Arbejdet er dog blevet forsinket 

af COVID-19-situationen, som har lagt beslag på en stor del af ministeriets ressourcer 

i 2020. 
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